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خبری

عامل افزایش خطر آتش سوزی در 
جنگل ها و مراتع مازندران چه بود؟

افزایش دمای هوای مازندران که از هفته پیش آغاز شد و 
نخستین ساعات روز گذشته )سه شنبه( به بالاترین میزان 
طی سال جاری رسیده و با وزش باد گرم نیز همراه شده 
است، خطر آتش سوزی در جنگل ها و مراتع مازندران را 

افزایش داده است.
بر اساس پیش بینی هواشناسی مازندران ، دمای هوای 
استان روز گذشته در بعضی مناطق از مرز ۴۰ درجه فراتر 
رفت و در واقع دیروز گرم ترین روز سال ۹۹ در مازندران 

تاکنون محسوب می شود.
شهروندان مازندرانی از نخستین دقایق صبح دیروز گرمای 
باد  وزش  کردند.  احساس  روزهای  سایر  از  زودتر  را  هوا 
گرم سبب شده است تا هوای استان نفس گیر شود. این 
وضعیت سبب خلوت شدن خیابان های شهری پیش از 

ظهر دیروز شده است.
جدول ثبت لحظه ای دمای هوا که نتایج آن به صورت 
برخط از سوی هواشناسی اعلام می شود نشان می دهد 
هنوز اذان ظهر نشده دمای هوای شهر ساری به ۳۹ درجه 
سانتی گراد بالای صفر رسیده است. در همین حال خنک 
ترین نقطه مازندران در حال حاضر منطقه کوهستانی بلده 
آنجا هم ۲۹ درجه  در  نور است که دمای هوا  شهرستان 

اعلام شده است.
هواشناسی مازندران پیش از این در باره افزایش دمای هوا و 
رسیدن آن به ۴۰ درجه سانتی گراد در بعضی مناطق استان 

هشدار داده بود.
در همین حال  اداره کل حفاظت محیط زیست مازندران 
نیز با انتشار اطلاعیه ای از افزایش دمای هوا از نخستین 
ساعات دیروز همراه با وزش باد گرم ابراز نگرانی کرد و نسبت 

به برافروختن آتش  در جنگل ها و مراتع استان هشدار داد.
در اطلاعیه حفاظت محیط زیست مازندران از  کشاورزان، 
های  محیط  در  که  کسانی  تمام  و  گردشگران  دامداران، 
طبیعی و باز برای فعالیت یا تفریح حاضر می شوند، خواسته 
شده است از روشن کردن آتش به طور جدی خودداری کنند.

محیط زیست مازندران از شهروندان خواسته است تا از رها 
کردن ته سیگار یا چوب کبریت استفاده شده در طبیعت و 

مکان های مستعد آتش سوزی خودداری کنند.
از  مردم  که  است  شده  تاکید  کل  اداره  این  اطلاعیه  در 
سوزاندن بقایای محصولات کشاورزی در مزارع  و رها کردن 
مواد شیشه ای )نظیر انواع بطری شیشه ای و پلاستیکی( 
در داخل جنگل ها و مراتع خود داری کنند چرا که این اشیا 
همانند عدسی ذره بین عمل کرده و موجب اشتعال علوفه 
خشک کف جنگل ها و مراتع گردیده و کانون های آتش در 

مناطق ایجاد می کند.
است  کرده  تقاضا  شهروندان  از  مازندران  زیست  محیط 
در صورت مشاهده آتش سوزی، مراتب را به ادارات این 
مجموعه و یا منابع طبیعی و آبخیزداری شهرستان ها ، 
محیط بانی ها، شوراهای اسلامی  شهرها و روستاها و 
دهیاری ها اطلاع دهند تا با بسیج امکانات و هماهنگی 

های لازم جهت  اطفاء حریق اقدام شود.
استان مازندران ۲ میلیون و ۴۰۰ هزار هکتار مساحت دارد 
که ۵۳۰ هزار هکتار از این مساحت استانی را عرصه های 
حفاظتی زیست محیطی در بر گرفته که ۴۹۰ گونه جانوری 

در این عرصه های زیست محیطی زیست می کنند.

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیروهای مسلح با تاکید 
بر بهبود معیشت و ارتقای منزلت بازنشستگان نیروهای 
مسلح، از پرداخت وام قرض الحسنه خبر داد و گفت: این 
وام  تومان  میلیارد  پرداخت ۱۰۰۰  سال ۱۳۹۹  در  سازمان 
قرض الحسنه به مشترکین تحت پوشش خود را پیش بینی 

کرده است.
به گزارش »دنیای هوادار«، »ابراهیم محمودزاده« -مدیرعامل 
سازمان تأمین اجتماعی نیروهای مسلح )ساتا(- روز گذشته 
در مراسم رونمایی از طرح های رفاهی، حمایتی، درمانی 
و توانمندساز بازنشستگان نیروهای مسلح، افزود: امروزه 
به  وابسته  حوزه های  در  عظیمی  عمومی  سرمایه های 
صندوق های بازنشستگی وجود دارد که برای قشر زیادی 
امید به آینده را ایجاد می کند که در صورت تغییر انگاره های 

موجود، می تواند نیروی مولد اقتصاد کشور شود.
مدیرعامل ساتا با اشاره به منویات فرماندهی کل قوا درباره 
بازنشستگان، اظهار داشت: آن چیزی که ما امروزه در ساتا 
دنبال می کنیم، اجرای دو فرمان معظمٌ له، یعنی »توجه 
به معیشت و توجه به منزلت بازنشستگان« عزیز نیروهای 

مسلح در چارچوب توزیع عادلانه و تأمین منابع است.
وی با اشاره به اقدامات گسترده ساتا درباره ارائه خدمات 
وسیع و خرسندساز، خاطرنشان کرد: مجموعه سازمان تأمین 
اجتماعی نیروهای مسلح سعی دارد با رعایت شأن و منزلت 
بازنشستگان، بتواند بستری را مهیا کند تا پیشکسوتان عزیز 
با کمترین دغدغه و مشکل، بتوانند مطالبات قانونی خود 

را دریافت کنند.

به ۱۰۰ هزار بازنشسته نیروهای مسلح وام های ۱۰ میلیون 
تومانی اعطا می شود

ارتقای منزلت  و  بهبود معیشت  بر  تأکید  با  محمودزاده 
بازنشستگان نیروهای مسلح، از پرداخت وام قرض الحسنه 
خبر داد و گفت: سازمان تامین اجتماعی نیروهای مسلح، 
در سال ۱۳۹۹ اختصاص و پرداخت ۱۰۰۰ میلیارد تومان وام 
قرض الحسنه به مشترکین تحت پوشش خود را پیش بینی 

کرده است.
مدیرعامل ساتا با بیان اینکه این وام به صورت غیرحضوری 
وام  افزود:  شد،  خواهد  پرداخت  اینترنتی  صورت  به  و 
مزبور برای ۱۰۰ هزار نفر از بازنشستگانی است که تاکنون 
از تسهیلات سازمان بازنشستگی نیروهای مسلح برخوردار 

نشده اند در طول سال جاری پرداخت خواهد شد.

وی با اشاره به اینکه این وام نسبت به سال گذشته ۲ برابر 
شده است، خاطرنشان کرد: مبلغ این وام ۱۰میلیون تومان 
است که از طریق سازمان بازنشستگی نیروهای مسلح به 
واجدین شرایط دریافت وام اطلاع رسانی و مبلغ مذکور به 

حساب آنان واریز خواهد شد.

اعطای وام اشتغال و کارآفرینی به فرزندان بازنشستگان 
نیروهای مسلح

در طول سال های  آنجایی که  از  اظهارداشت:  محمودزاده 
اخیر یکی از بزرگترین و مهم ترین دغدغه های بازنشستگان، 
نیروهای  مستمری بگیران  خانواده های  و  وظیفه بگیران 
بیشتر  در  که  نحوی  به  است،  فرزندان  اشتغال  مسلح، 
یا  مشکلات  اول  اولویت  به  موضوع  این  خانواده ها 

درخواست های خانواده ها تبدیل شده است.
بودن  محدود  به  توجه  با  کرد:  تصریح  ساتا  مدیرعامل 
ظرفیت های جذب و استخدام در دستگاه های دولتی و 
خصوصی، سازمان تأمین اجتماعی نیروهای مسلح خود را 
نسبت به رفع این دغدغه مسئول دانسته و در تلاش است 
تا با آموزش، حمایت و توانمندسازی خانواده مشترکین 
موسسه  طریق  از  عزیزان  این  معیشت  سطح  ارتقاء  به 
هدف  با  و  مسلح  نیروهای  بازنشستگان  توانمندسازی 
توانمندسازی و کمک به ایجاد اشتغال برای فرزندان، از 
ابتدای سال۱۳۹۹ با تدوین شیوه نامه اجرایی، اعطاء وام 
قرض الحسنه برای خوداشتغالی، مهارت و کارآفرینی فرزندان 
بازنشستگان نیروهای مسلح، اقدام به پرداخت وام های 
قرض الحسنه به دو صورت اشتغال تا مبلغ ۵۰۰ میلیون ریال 
با کارمزد ۴درصد و همچنین تسهیلات کم بهره )با توجه به 

طرح توجیهی(  کند.

نسخه پایلوت طرح تحولی نسخه نویسی و نسخه پیچی 
الکترونیک آماده است

محمودزاده با تاکید بر رویکرد تحول محوری در زمینه ارائه 
خدمات مناسب به جامعه بیمه شدگان نیروهای مسلح در 
حوزه سلامت، گفت: نسخه اولیه طرح تحولی نسخه نویسی 
و نسخه پیچی الکترونیک خدمات درمانی نیروهای مسلح 
به صورت پایلوت در بیمارستان شهید چمران تهران آماده 

شده است.
مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیروهای مسلح، تهیه 
زیرساخت تشکیل پرونده الکترونیک سلامت، نظام ارجاع 
تمامی  دیجیتالی شدن  مقدمه  نیز  و  خانواده  پزشک  و 
حذف  برای  گام  اولین  را  خدمت  ارائه  تا  تجویز  فرآیند 
نسخ کاغذی برشمرد و اظهارداشت: در گام اول و نسخه 
حاضر، تمامی مراحل اعم از مرحله پذیرش بیمه شده در 
مطب های درمانگاهی و نیز مرحله ارائه خدمت در داروخانه، 
آزمایشگاه و تصویربرداری پیش بینی شده و بدون نیاز به 
دفترچه خدمات درمانی و با ارائه کد بیمه، پذیرش و کد 
رهگیری جهت احراز هویت وی به تلفن همراه بیمه شده 
ارسال  گردیده و بسیاری از خطاهای پزشکی را در حین تجویز 
خدمت و اشتباهات نسخه خوانی را در حین نسخه پیچی 

از بین خواهد برد.
وی با تشکر از این اقدام سازمان بیمه خدمات درمانی 
به  موجود،  سازمانی  ضوابط  تمامی  ساخت:  خاطرنشان 
صورت هوشمند در فرایندهای نسخه نویسی و نسخه پیچی، 
به صورت بر خط)آنلاین( کنترل شده و برای پزشک در 
نسخه نویسی و تجویز و نیز برای بیمه شده در دریافت 

خدمت، هیچ گونه محدودیتی نخواهد بود.

خبر اول

»مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی نیروهای مسلح« خبر داد:

پرداخت هزار میلیارد تومان وام به بازنشستگان نیروهای مسلح 

محیط زیست

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید احمد کشوری  را گرامی می دارد

242 هزار و 351 نفر از مبتلایان کرونا بهبود یافتند
پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  سخنگوی 
گفت: تاکنون ۲۷۸ هزار و ۸۲۷ نفر در کشور به طور 
قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده اند و با فوت ۲۲۹ 
نفر در ۲۴ ساعت گذشته، شمار جان باختگان کرونا در 
کشور به ۱۴ هزار و ۶۳۴ نفر رسیده و تاکنون 242 هزار 
و 351 نفر از بیماران بهبود یافته و از بیمارستان ها 

ترخیص شده اند.
آمار  آخرین  درباره  گذشته  روز  لاری  سادات  سیما 
مبتلایان قطعی به ویروس کرونا در کشور و موارد 
فوت ناشی از این ویروس بیان کرد: تا دیروز )۳۱ تیر 
۱۳۹۹( و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، دو 
هزار و ۶۲۵ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور 
شناسایی شد که هزار و ۹۷۷ مورد بستری شدند. با 
این حساب، مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۲۷۸ 

هزار و ۸۲۷ رسید.
وی ادامه داد: متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، 
و  دادند  از دست  را  بیمار کووید ۱۹ جان خود   ۲۲۹
مجموع جان باختگان این بیماری تاکنون به ۱۴ هزار 

و ۶۳۴ نفر رسید.
تاکنون  خوشبختانه  گفت:  بهداشت  وزیر  معاون 
از  یا  یافته  بهبود  بیماران،  از  نفر  و ۳۵۱  هزار   ۲۴۲
بیمارستان ها ترخیص شده اند. همچنین ۳۵۸۹ نفر 
از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در وضعیت شدید این 

بیماری تحت مراقبت قرار دارند.
و ۹۵۸  هزار   ۲۰۱ و  میلیون  دو  تاکنون  گفت:  لاری 
آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.

سخنگوی وزارت بهداشت افزود: استان های مازندران، 
فارس، آذربایجان های شرقی و غربی، خراسان رضوی، 
و  زنجان  کرمان،  گلستان،  لرستان،  خوزستان،  البرز، 
استان  همچنین  دارند  قرار  قرمز  وضعیت  در  ایلام 
های تهران، اصفهان، بوشهر، هرمزگان، قزوین، مرکزی، 
سمنان،  جنوبی،  خراسان  همدان،  شمالی،  خراسان 
سیستان و بلوچستان، اردبیل و کهگیلویه و بویر احمد 

هم در وضعیت هشدار قرار دارند.
وی گفت: سامانه ۴۰۳۰ آماده پاسخگویی به پرسش 
های هموطنان در مورد کروناست و کارشناسان خبره 

در این سامانه مشاوره های عمومی و تخصصی لازم 
را در صورت تماس تلفنی مردم ارائه می کنند. حتی 
اگر ابهامی درباره مطالب منتشر شده در فضای مجازی 
درباره کرونا داشته باشید می توانید از طریق تماس با 
کارشناسان این سامانه اطلاعات صحیح را دریافت کنید.

سخنگوی وزارت بهداشت افزود: همچنین در صورتی 
کردید  احساس  خود  در  را  کرونا  از  علائمی  که 
می توانید طی تماس با سامانه ۴۰۳۰ از نزدیکترین 
شوید،  مطلع  خود  زندگی  محل  به  ساعته   ۱۶ مرکز 
همکاران حاضر در این مراکز امکانات لازم برای تست 
و مشاوره های تخصصی را دارند و لازم نیست در گام 
اول به بیمارستان مراجعه کنید و خود را در معرض 

خطر بیماری قرار دهید.
لاری افزود: همچنان از شما مردم می خواهیم اصول 
از کرونا شامل ماسک  سه گانه بهداشت پیشگیری 
زدن، رعایت فاصله فیزیکی ۱.۵ تا دو متری و شستن 
مداوم دستها را رعایت کنید تا زنجیره انتقال ویروس 

کرونا در جامعه متوقف شود.

کرونا در ایران
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نرخ معاینه فنی ۱۰ تا ۲۰ درصد 
افزایش می یابد

مدیر امور اجرایی معاینه فنی خودروهای سبک کشور گفت: 
اکنون نرخ دریافت معاینه فنی خودروهای سبک در کشور 
۳۷ هزار تومان است، اما با توجه شرایط و باری که به مراکز 
معاینه فنی خودرو ها تحمیل می شود قرار است در آینده  

بین ۱۰ تا ۲۰ درصد به این رقم اضافه شود.
سعید قیصر روز گذشته با بیان اینکه روزانه ۳۵ هزار خودرو 
در کشور معاینه فنی شامل معاینه فنی برتر  و عادی دریافت 
می کنند، افزود: موضوع کاهش آلایندگی و اخذ معاینه فنی 
برای خودروها یک اصل است و باید از سوی رانندگان و 

صاحبان خودروها رعایت شود.
وی به مردم و مالکان خودرو ها توصیه کرد، به مراکز معاینه 
فنی خودرو اطمینان داشته باشند و به منظور حفاظت از 
محیط زیست و حفظ سلامتی شهروندان برای اطمینان از 
میزان آلایندگی و ایمنی خودرو های خود با پرداخت هزینه 

اندکی به این مراکز مراجعه کنند.
قیصر تاکید کرد: خودروهای فاقد معاینه فنی در محدوده شهر 
تهران توسط دوربین های مجهز در سیستم سیمفا )سامانه 
یکپارچه معاینه فنی کشور( شناسایی و اعمال قانون خواهند 
شد و خودروهای فاقد معاینه فنی که در شهر تهران تردد می 

کنند روزانه ۵۰ هزار تومان جریمه می شوند.
وی خاطرنشان کرد: همه مراکز معاینه فنی اکنون باز و آماده 
پذیرش متقاضیان دریافت معاینه فنی  هستند و ساعت کار 
آنها از ساعت ۸ تا ۱۶ و ۳۰ دقیقه به صورت اجباری است 
و چنانچه با استقبال مراجعه کنندگان مواجه باشند تا زمان 
استقبال فعال خواهند بود و هر خط از مراکز معاینه فنی ۱۵۰ 

خودور را حداکثر در هشت ساعت پذیرش می کند.

نرخ معاینه فنی ۱۰ تا ۲۰ درصد افزایش می یابد

مدیر امور اجرایی معاینه فنی خودروهای سبک کشور گفت: 
اکنون قیمت دریافت معاینه فنی خودروهای سبک در کشور 
۳۷ هزار تومان است، اما با توجه شرایط و باری که به مراکز 
معاینه فنی خودرو ها تحمیل می شود قرار است در آینده  

بین ۱۰ تا ۲۰ درصد به این رقم اضافه شود.
اکنون در همه مراکز معاینه فنی خودرو  وی تاکید کرد: 
پروتکل های بهداشتی در مقابله با کرونا رعایت می شود 
و این مراکز به تب سنجی مجهز شده اند و راکبان خودرو 
مجبور نیستند برای انجام امور اخذ معاینه فنی خودرو خود 

از اتومیبل پیاده شوند.

ظهر دوشنبه نشستی صمیمانه در سالن اجتماعات شهدای 
قوه قضائیه با حضور ارباب جراید و متولیان مطبوعات استان 
و میزبانی معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع  جرم استان 
البرز  برگزار شد که نشان از رویکرد معقول تر و سطح بالاتر 
قوه قضائیه نسبت به سابق در بخش »اطلاع رسانی« و ارتباط 
نزدیک تر و بهتر با مطبوعات بود و جدا ما را بیش از پیش 
به رویه سالم تر و پویاتری که این اخیرا از قوه قضائیه شاهد 
بودیم امیدوارتر کرد. »جعفر داراب خانی« در این نشست ابتدا 
در سخنانی به تاریخچه تصویب قانون پیشگیری از وقوع 
جرم و مسیر پر فراز و نشیبی که این قانون برای تصویب و 
ابلاغ طی کرده اشاره کرد و سپس به برکاتی که تصویب این 
قانون می تواند با کمک مردم و به خصوص اصحاب قلم در 
کشور داشته باشد پرداخت و سپس به مسائل مبتلابه استان 
چون »رشد حاشیه نشینی«، »ایجاد کانون های خیزش جرم«، 
»لزوم خروج زندان ها از استان« و پیگیری این مسئله در 
بالاترین سطح  قوه قضائیه و »ضرورت احکام بدل از زندان 
برای کاهش زندانی ها« پرداخت و خبر از پیگیری 160 برنامه 
پیشگیرانه در خصوص جرایم و تخلفات انتخاباتی داد. در 
بخش دیگری، ایشان بر لزوم مطالبه گری درست و قانونمند 
و نقد های درست و منصفانه و پرهیز از تخریب قوه قضائیه 
تاکید کردند و آن را عامل حرکت و پویایی بیشتر در بدنه قوه 
قاضئیه دانستند که در قوه قضائیه به آن بهایی مضاعف و 
بیش از سابق داده خواهد شد. ایشان همیچنین از اصحاب 
رسانه خواستند تا به رصد مداوم کارکرد مدیران و مسئولان 
استانی و کشوری بپردازند و اگر تخلفی در این راستا کشف 
و اثبات شود، قوه قضائیه خود را ملزم به پاسخگو کردن این 

مدیران و مسئولان می داند.
داراب خانی در قسمت دیگری از صحبت هایش با تاکید 
بر اینکه اصحاب رسانه باید از توهین، افترا و نشر اکاذیب 
خودداری کنند، گفت: مطالبه گری از طریق قانون که قابلیت 

دفاع دارد باید در دستور کار باشد و قوه قضائیه همان طور 
که حامی نقد و مطالبه گری قانونمند و دلسوزانه بیش از 
پیش خواهد بود و از آن حمایت تمام عیار خواهد داشت 
اما از روش های هنجارشکنانه و به دور از شان اجتماعی و 
توهین آمیز هم به هیچ روی استقبال نخواهد کرد. ایشان 
سخنان قابل تامل و امیدوار کننده بسیار دیگری هم در 
این نشست عنوان داشتند اما شاه بیت این مراسم، بخش 
پرسش و پاسخ بود که داراب خانی در ان در نهایت سعه 
صدر و ادب و متانت در آن ظاهر شد و با پاسخ هایی که 
قانونمندی و عقلانیت و ادب را به هم آمیخته بود از پرسش 

های اصحاب رسانه استقبال کرد.
ایشان در پاسخ به پرسش نگارنده این سطور که از ایشان 
در باب »در دسترس بودن بیشتر مسئولان قضائی و البته 
لزوم برخورد قضائی قوی تر با جرایم آشکار نهادهای مالی در 
کشور« پاسخ هایی خواستم آن را یک مطالبه به جا دانستند 
که در دستور کار است که در مورد آن کارهایی هم صورت 
پذیرفته است تا مشکلاتی که پیش تر کشور در مورد برخی 
از نهادهای مالی با آن مواجه شده بود و بیت المال کشور را 

به تاراج برده بود اتفاق نیفتد.
در قسمت دیگر ایشان در پاسخ به پرسش خبرنگار بخش 
سیاسی »دنیای هوادار« که در باب عدم برخورد قاطع 
با قوم گرایی در سطح ملی و امکان سرریز آن از برخی 
استان های مرزی مبتلا به این بلیه به استان البرز که 

خود یک کانون بزرگ هم نشینی اقوام و طوایف مختلف 
در کشور است و همینطور عدم اقناع سازی کافی در 
باب پرونده های امنیتی چون همین پرونده اخیر سه 
مجرم محکوم به اعدام به خاطر ارتکاب جرایم امنیت 
ملی هم ضمن انتقاد از برخی حمایت های بی جا از 
قوم گرایان در داخل، خبرهای خوبی هم درباره به جریان 
افتادن کارگروه هایی در قوه قضائیه برای برخورد با کانون 
های اینچنینی در سطح کشوری و استانی دادند و در 
ادامه این انتقاد را که قوه قضائیه در بخش اقناع سازی 
دچار کم کاری هایی هست که باعث می شود دشمن از 
آن سوءاستفاده کند وارد دانستند و دست یاری به سوی 
مطبوعات و رسانه های برای اطلاع رسانی بهتر و اقناع 
بیشتر اجتماعی دراز کردند و از آن ها در این امر ملی 

یاری خواستند.
ایشان به پرسش های مختلف خبرنگاران دیگر هم که غالبا 
اجتماعی بودند با زبان آمار و ارقام و در نهایت صبوری و 
وسعت نظر پاسخ های جامع دادند که واقعا جای تحسین 
دارد و همانطور که در ابتدای این جستار هم به آن اشاره 
کردم ما را به این رویه جدید که در قوه قضائیه جاری شده 
به واقع در حد اعلایش امیدوارتر از پیش کرده و انصافا با 
رصد آن به صرافت یاری بیشتر چنین دستگاه قضایی که 
چنین روند جهادی ای را پیش گرفته، انداخته است. باشد 

که چنین ادامه یابد این ها که دیدیم...

»البرز« چه خبر؟

گذری بر آنچه در نشست اصحاب رسانه با معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم استان گذشت؛ 

باشد که چنین ادامه یابد این ها که دیدیم...

جامعه

اجتماعی

با توجه شرایط و باری که به مراکز معاینه 
فنی خودرو ها تحمیل می شود قرار است 
در آینده  بین ۱۰ تا ۲۰ درصد به این رقم 

اضافه شود.

قاچاقچی سوخت در البرز دستگیر شد

برق برخی ادارات پرمصرف البرز قطع شد

کرد:  اعلام  البرز  اقتصادی  امنیت  پلیس  سرپرست 
فردی که به صورت غیر مجاز اقدام به دریافت سوخت 
برابرقیمت  چندین  سپس  و  کرده  سهمیه  دارندگان 
دربازار به فروش می رساند، در این استان دستگیر شد.

ایرنا، سرهنگ  از  نقل  به  »دنیای هوادار«  گزارش  به 
بهرام افشاری روز گذشته گفت: درپی کشف ۲هزار و 
۵۰۰ لیتر سوخت قاچاق و دستگیری یکی از رانندگان 
حمل سوخت بررسی موضوع به صورت ویژه دردستور 

کارپلیس اقتصادی این استان قرار گرفت.

مشخص  پلیس  تکمیلی  بررسی  کرد:در  اضافه  وی 
شد که این فرد با تشکیل یک باند قاچاق ، به صورت 
دارندگان سهمیه  به دریافت سوخت  اقدام  غیرمجاز 

کرده و آن ها را به چندین برابر به فروش می رساند.
عملیات  در  متهم  این  که  کرد  خاطرنشان  افشاری 
صورت  درتحقیقات  و  دستگیرشده  پلیسی  گسترده 
گرفته مشخص شد که تاکنون بیش از ۱۸۸ هزارلیتر 

سوخت قاچاق به این شیوه به فروش رسانده است.
وی با اشاره به اینکه تحققیات برروی این پرونده ادامه 

دارد گفت:  کارشناسان ارزش درآمد حاصل از فروش 
سوخت به صورت خارج از شبکه را بیش از ۱۳ میلیارد 

ریال برآورد کردند.
سرپرست پلیس امنیت اقتصادی استان البرزافزود:  در 
این زمینه یک نفر دستگیر و تحویل مراجع ذیربط شد.
وی بیان داشت: یکی از ماموریت های مهم پلیس 
که  است  قاچاق سوخت  با  مبارزه  اقتصادی  امنیت 
پلیس این استان با جدیت با این معضل برخورد می 

کند.

روابط عمومی شرکت توزیع برق استان البرز اعلام کرد 
که برق برخی ادارات پرمصرف این استان به صورت 

موقت قطع شد.
بنا به گزارش روز گذشته این روابط عمومی  با وجود 
برق  اداره  ماموران  مراجعه حضوری  و  کتبی  اخطار 
برخی ادارات استان البرز  اقدامی برای کاهش مصرف 

برق انجام ندادند که شرکت توزیع برق استان ناگزیر به 
قطع موقت برق برخی از این ادارات شد.

این گزارش می افزاید: پس از کاهش بار مصرفی برق 
ادارات مذکور دوباره وصل شد اما انتظار می رود ادارات 
و ساکنان استان البرز با توجه به روزهای گرم تر پیش 

رو نسبت به کاهش مصرف برق اقدام کنند.

طبق این گزارش ادارات مختلف با کاهش بار مصرفی 
و نیز خاموش کردن وسایل خنک کننده در ساعات 
۱۳ الی ۱۷ می توانند به کاهش خاموشی ها کمک 

کنند.
استان البرز از هفته گذشته تا کنون به لحاظ مصرف 

برق در وضعیت زرد کشوری قرار گرفته است.

مهرداد تیموری

 مدیرمسئول
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شهری

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

سکونت ۱۵ درصد جمعیت 
تهران در بافت فرسوده

به گفته رئیس کمیته شهرسازی شورای شهر تهران، با 
ازکل مساحت  بافت فرسوده  وجود سهم ۵.۳ درصدی 
تهران، ۱۵ درصد جمعیت پایتخت را در خود جای داده 

است.
به گزارش »دنیای هوادار«، زهرا نژادبهرام گفت: تقریبا تراکم 
این محدوده ها سه برابر سایر مناطق است و نکته حائز 
اهمیت، تمرکز این بافت ها در محدوده های مشخص 
پارسل های  درصد  از ۵۰  بیش  که  ای  گونه  به  است، 
فرسوده شهر تهران صرفا در مناطق ۱۰، ۱۲، ۱۵ و ۱۷ قرار 

گرفته اند.
او ادامه داد: در برنامه های پنج ساله چهارم و پنجم توسعه 
کشور، نوسازی سالانه ۱۰ درصدی بافت های فرسوده کشور 
الزامی شده است اما روند نوسازی در پایتخت در بالاترین 

میزان خود طی سالهای گذشته از ۵ درصد فراتر نرفت.
نژادبهرام افزود: بیشترین نرخ نوسازی ها در سال های ۹۰، 
۹۱ و ۹۲ بوده است. در این سالها با توجه به مشوق های 
تراکمی گسترده برای بافت فرسوده، بسیاری از مالکین 
املاک واقع در این بافت ها برای نوسازی هجوم آوردند 
و  از طرفی طرح تفصیلی جدید هنوز ضوابط و تکالیفش 
احصا نشده بود و شهرداری وقت با ضوابط سهل گیرانه، 
کسر پارکینگ ها و اضافه طبقات را به راحتی می پذیرفت.

نباید صرفا بر نوسازی کالبدی تمرکز کنیم

او با بیان اینکه در پی نوسازی تراکمی صرفا در سال های 
۸۰ تا ۹۵، ۴۸ هزار واحد کسر پارکینگ فقط در بافت 
با  ایجاد شده که امروز شهر تهران  فرسوده شهر تهران 
تبعات و پیامدهای آن مواجه اس،  بگونه ای که  در حال 
حاضر کلانشهر تهران با اشکالات و تبعات این رویکرد در 
قبال نوسازی، دست و پنجه نرم می کند، گفت: تمرکز 
صرف بر نوسازی کالبدی، عدم توجه به تامین سرانه های 
خدماتی ازجمله فضای سبز، تفریحی، ورزشی، درمانی، 
آموزشی، تراکم بیش از حد جمعیت در بافت ها و تشدید 

کمبودهای خدماتی، تبدیل شدن حاشیه معابر به انبار 
پارک خودروها ناشی از پذیرش کسر پارکینگ به صورت 
گسترده، کاهش حس تعلق به زندگی در محلات دارای 
بافت فرسوده بر اساس مطالعات انجام شده از جمله 
مشکلات و معایب نوسازی بدون توجه به طرح های 

بالادستی است.
و  پنجم  شورای  کرد:  تاکید  تهران  شهر  شورای  عضو 
شهرداری تهران به منظور جلوگیری از تشدید تراکم در 
بافت فرسوده، مصوبه شوای عالی شهرسازی و معماری 
را که در اسفند سال ۹۵ به تصویب رسیده بود و در قالب 
آن طبقات مازاد تشویقی بافت های ناپایدار و فرسوده 
حذف شده بود، با رویکرد ارتقاء ارزش سکونت در بافت، 
اجرایی کرد، اما از آنجا که همزمان سیاست های ارائه 
خدمات و بهسازی محیطی را پی گرفت، از کند شدن روند 
نوسازی جلوگیری کرد. همچنین در راستای تقویت اعمال 
تسهیلات تشویقی برای تمامی پارسل های دارای شاخص 
های سه گانه ریزدانگی، ناپایداری و نفوذ ناپذیری، موضوع 
تدقیق محدوده بافت های فرسوده در این دوره در دستور 

کار خود قرار گرفت.
او با بیان اینکه شورای عالی شهرسازی و معماری در 
سال ۱۳۸۶، ۳۲۶۸ هکتار را به عنوان بافت فرسوده در 
تهران، مصوب کرد، افزود:  این در حالی است که به 
علت ضعف اطلاعات و مدل سازی تشخیص، بسیاری از 
بلوک هایی که واجد شرایط قرارگیری در محدوده های 
از تشویقات و تسهیلات  بهره مندی  و  بافت فرسوده 
تخصیصی برای این بافت ها بودند، محروم شدند که 
که  هایی  بافت  از  هکتار   ۱۰۰۰ نوسازی  سازمان  اخیراً 
طرح  ابلاغ  زمان  در  اما  شوند  می  شرایط  این  شامل 
تفصیلی از قلم افتاده اند را تحت عنوان بافت فرسوده 
تدقیق شده در مقیاس بلوک شناسایی کرده که احتمالًا 
طی هفته های آتی در دستور کار کمیسیون ماده ۵ شهر 

تهران قرار خواهد گرفت.

دیدگاهگزارش

گوشه و کنار

فاصله ی فیزیکی را در خانه ی 25 متر مربعی رعایت کنید

گلزار شهدای بهشت سکینه )س( روزهای پنج شنبه و جمعه تعطیل 

»در  را می بینم؛  توصیه ها  این  تلویزیون مدام  زیرنویس  در 
صورت مشاهده علائم بیماری کرونا به مراکز درمانی مراجعه 
نکنید«، »از قرنطینه خانگی استفاده کنید«، »ظرف های خود 
را از سایر اعضای خانواده جدا کنید«، »در یک اتاق جداگانه از 
سایر افراد خانواده باشید«، »حمام خود را جدا کنید« و  جملاتی 

از این دست.
چه کسی این دستورالعمل ها را برای مردم ایران تجویز کرده 
است؟ آیا ترجمه ی یک متن خارجی است؟ مربوط به مردم 
ماست؟ به نظر می رسد کسی این توصیه ها را اعلام کرده که 
اصلاً شرایط ایران را نمی داند یا تمام عمرش را در جای دیگری 
غیر از ایران ساکن بوده! چند درصد مردم ایران می توانند بیش 
از یک حمام در واحد مسکونی خود داشته باشند؟ چند درصد 

خانوارها به تعداد اعضای خانواده اتاق دارند؟ و...
یاد تعریف مسکن می افتم که در دروس شهرسازی خوانده ام؛ 
»محمدرضا پورمحمدی« در کتاب برنامه ریزی مسکن گفته 
است:»مسکن علاوه بر مکان فیزیکی، کل محیط مسکونی را 
نیز در بر می گیرد که شامل کلیه ی خدمات و تسهیلات ضروری 
مورد نیاز برای بهزیستی خانواده و افراد است. به عبارت دیگر 
مسکن چیزی بیش از یک سرپناه صرفا فیزیکی است و کلیه 
خدمات و تسهیلات عمومی لازم برای بهزیستی انســان را 

شامل می شود.« یا در بخشی مشابه از همین نویسنده به یاد 
می آورم که به اطلاعات مربوط به وضعیت مسکن استاندارد 
اشاره کرده و گفته تمام موارد از تسهیلات واحد مسکونی 
شامل سرویس بهداشتی و آشپزخانه گرفته تا حتی آب، برق، 
گاز، تلفن و وسایل گرمایش و سرمایش باید متناسب با تراکم 
نفر و خانوار در واحد باشد. اما این موارد گاهی تنها روی کاغذ 
معنی دارد و در واقعیت نه تنها اجرا نمی شود بلکه مبنای 

تصمیم گیری ها هم همان بخش تئوریِ قضیه است.
در شهرهای امروز ما که رشد جمعیتیِ بالایی را نیز تجربه 
می کنند به ویژه در بخش های مرکزی شهرهای بزرگ، میانگین 
زیربنای واحدهای مسکونی به شدت در حال کاهش است؛ 
واحدهای مسکونی 25 و 30 متر مربعی که عموما طبقات 
متوسط به پایین جامعه توانایی خرید یا اجاره ی آن را پیدا 
می کنند. چگونه باید در چنین متراژی، دستورالعمل های یک 

مسکن ایده آل و استاندارد را پیاده کرد؟
انبوه ساخت وساز  با  شکل گیری سکونتگاه های غیر رسمی 
غیرمجاز، به شکل گیری خانه هایی منجر شده که سرویس 
بهداشتی، حمام و آشپزخانه ی مشترک هم دارند! آیا قرنطینه 
تلویزیون  زیرنویس  که  همان طور  هم  افرادی  چنین  برای 

می گوید قابل اجراست؟!
بدیهی ست استانداردسازی مسکن یا مقابله با حاشیه نشینی 
ارائه ی  اما بهتر نیست در  در کوتاه مدت امکان پذیر نیست 
توصیه ها و آموزش های بهداشتی، زاویه ی دید گسترده تری 
در  ارائه شده  دستورالعمل های  من  نظر  به  باشیم؟  داشته 
پیشگیری از کرونا به هیچ وجه متناسب با شرایط جامعه و 
توان اقتصادی و نحوه ی زندگی مردم نیست و این شک را به 
وجود می آورد که انگار سلامتی و بقای قشر خاصی از جامعه 

تنها مد نظر مسئولان است!

رئیس سازمان مدیریت آرامستان های شهرداری کرج خبر داد: 
با توجه به اعلام وضعیت قرمز از سوی ستاد مدیریت کرونا 
در استان البرز، برگزاری مجالس ترحیم و زیارت اهل قبور در 
روزهای پنج شنبه و جمعه تا اطلاع ثانوی در گلزار شهدای 

بهشت سکینه )س( ممنوع است.
به گزارش »دنیای هوادار«، حمیدرضا عسگری اظهار کرد: با توجه 
به اعلام وضعیت قرمز از سوی ستاد مدیریت کرونا در استان 
البرز ودر راستای صیانت از سلامت مراجعین، گلزار شهدای 
بهشت سکینه )س( از 26 تیرماه تا اطلاع ثانوی در روزهای پنج 

شنبه و جمعه تعطیل شده است.
تمام  در  اموات  آئین خاکسپاری  او تصریح کرد: همچنین 

روزهای هفته نیز با حضور حداقل افراد از بستگان درجه یک 
متوفی و با رعایت فاصله اجتماعی و پروتکل های بهداشتی 

انجام می گیرد.
عسگری اضافه کرد: سلامت شهروندان برای ما بسیار اهمیت 
دارد لذا درخواست داریم تا به طور جدی از حضور در آرامستان 

جهت زیارت اهل قبور در ایام هفته خودداری شود.
وی در پایان با اشاره به اینکه اعمال محدودیت ها به جهت 
حفظ سلامت مراجعین  و کارکنان و همچنین کاهش زنجیره 
انتقال است تاکید کرد: انتظار می رود با توجه به شرایط موجود 
شهروندان نهایت همکاری را با این سازمان داشته باشند تا با 

همکاری یکدیگر از این بحران عبور کنیم.

امام نخست وزیری سیداحمد را نپذیرفت و طبق آخرین تحقیقات 
»روزنامه کیهان« شانس »میرسلیم« برای نخست وزیری بیشتر شد!

در چنین روزی

نسرین حق شناس

 فوق لیسانس طراحی شهری
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اقتصادی

»مدیرکل بین الملل بانک مرکزی« خبر داد:

توافق ارزی میان ایران و عراق
 در مراحل نهایی

مدیرکل بین الملل بانک مرکزی که برای انجام مذاکرات بانکی 
به همراه هیئت وزارت امور خارجه به عراق سفر کرده  بود، از 
گسترش بیش از پیش همکاری های ارزی و بانکی میان دو 
کشور خبر داد و گفت: چندین میلیارد دلار ارز به زودی وارد 

بازار می شود.
به گزارش »دنیای هوادار«، »حمید قنبری« که روز یکشنبه 
هفته جاری به همراه وزیر امور خارجه برای انجام مذاکرات 
بانکی به عراق سفر کرده بود، گفت: در این دیدار مذاکرات 
مفید و سازنده ای با طرف عراقی انجام گرفت که نتایج آن در 
سفر نخست وزیر عراق و هیات همراه به تهران نهایی می شود.
وی افزود: انتظار می رود در صورت تحقق این امر، حجم قابل 
توجهی از منابع ارزی که به چندین میلیارد دلار می رسد، وارد 
بازار شده و بخش زیادی از تقاضای ارز از این محل پوشش 

داده خواهد شد.
سال گذشته تفاهم نامه روابط بانکی و مالی میان روسای 
بانک های مرکزی دو کشور به امضا رسیده بود و به گفته 
قنبری، مذاکرات روز یکشنبه، در ادامه تفاهم نامه یاد شده و 
سفر ماه گذشته رئیس کل بانک مرکزی صورت گرفته است.

»نماینده مجلس شورای اسلامی«:

بانک مرکزی عامل افزایش 
نرخ ارز نیست

یک نماینده مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه مجلس 
آمادگی دارد تا به ساماندهی بازار ارز کمک کند، گفت: اینکه 
بانک مرکزی را عامل افزایش نرخ ارز بدانیم اشتباه است، زیرا 
اکنون بازارهای بین المللی و مراودات مالی جهانی نیز شرایط 

مطلوبی ندارد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، »سید کاظم دلخوش« 
روز گذشته ضمن تاکید بر اینکه رشد و نوسانات اخیر نرخ ارز 
به مولفه های بسیاری وابسته است، افزود: اینکه عامل اصلی 
افزایش نرخ ارز را بانک مرکزی بدانیم اشتباه است، زیرا اکنون 
وضعیت بازارهای بین المللی و مراودات مالی در این حوزه، 

شرایط نامناسبی دارد.
دلخوش با تاکید اهمیت ساماندهی بازار ارز و رصد تقاضا 
و ممانعت از خرید و فروش های کاذب، توضیح داد: بانک 
مرکزی باید تجربه ساماندهی ارزی در ماه های گذشته را دوباره 
تکرار کرده و به این ترتیب مسیر جولان دلالان را مسدود سازد.
ارایه  مرکزی  بانک  ویژه  به  دولت  از  ما  انتظار  افزود:  وی 
لایحه ای در خصوص ایجاد بازار متشکل ارزی به مجلس است 
تا مجلس بتواند برنامه دولت در این حوزه را بررسی کند. 
باید سازوکار دولت برای ساماندهی اقتصادی با ارایه لوایح به 

مجلس مشخص شود.
این نماینده مجلس خاطر نشان کرد: در شرایط فعلی، شیوع 
ویروس کرونا و محدودیت های ایجاد شده برای صادرات و 
کاهش فروش نفت عامل اصلی نوسانات ارزی و رشد قیمت 
آن هستند و مجلس با علم به فشاری که بر دولت و بانک 
مرکزی اعمال شده، آماده کمک به دولت در این حوزه بوده 

و در صورت لزوم به تصویب قوانین نیز اقدام خواهد کرد.

بانک، بیمه، ارز

ارتباط غیرکلامی شامل اشاره ها، تماس چشمی، لحن 
صدا و حرکت بدن می باشد. گاهی نوع پوشش و سکوت 
اختیار کردن نیز جزو ارتباط غیرکلامی به شمار می رود. 
در یک ارتباط، پیام ها به دو طریق کلامی و غیرکلامی 
ارسال می شود. اگر بین کلمات ادا شده و حرکات بدن 
گوینده تضاد وجود داشته باشد، گیرنده پیام، بیش تر 
به حرکات بدن و اشاره های غیر کلامی اعتماد می کند. 
ارتباط غیرکلامی را می توان در چهار گروه تقسیم بندی 

کرد:
- جسمی: ارتباط فردی شامل اشاره های چهره ای، لحن صدا، 

بو و...
- هنرشناسی: ارتباط از طریق موسیقی، بازیگری، نقاشی و 

مجسمه سازی
- علائم: شامل پرچم ها، شلیک توپ به پاس احترام، آژیر 

و سوت زدن
- نمادها: به کارگیری آداب و رسوم مذهبی، شأن و منزلت و 

جایگاه اجتماعی
آگاهی از ارتباط غیرکلامی، برای مدیران به عنوان رهبران 

سازمانی، به دو دلیل اهمیت دارد:
مدیر به عنوان رهبر گروه برای انجام بهتر وظایف، باید با 
کارکنان ارتباط موثری داشته باشد اگر اشاره های غیرکلامی 
کارکنان از سوی مدیر به خوبی تفسیر شود، می تواند به آن 

ها پاسخی مناسب بدهد.
طریق  ارتباط  از  کارکنان،  احساسات  و  نگرش  تلقی،  طرز 
غیرکلامی ارسال می شود بعضی از نیازهای فردی مانند رشد، 
قدرشناسی، موفقیت و تشویق، باید در سازمان ارضاء شود 
که لازمه این کار، شناخت و درک این نیازها از سوی مدیران 
و از طریق ارتباط غیرکلامی است. اگر کارکنان سازمان درک 
درستی از اشاره های غیرکلامی داشته باشند، سازمان، شانس 

موفقیت بیش تری دارد.
نگاه مستقیم گوینده، نشان دهنده صفا، صداقت و احساس 
اعتماد او به شنونده است. نگاه کردن به پایین، حاکی از 
فروتنی و چرخاندن چشمان به بالا، ناشی از خستگی گوینده 

است.
مطالعات نشان داده است که ارتباط غیرکلامی، اطلاعات لازم 
را برای مدیران و کارکنان فراهم می سازد یافته های این 

پژوهش دارای دو جنبه قابل بررسی می باشد:

الف( ویژگی های ثابت
-  فاصله: فاصله ای که یک نفر با دیگری رعایت می کند، غالباً 
یک پیام غیرکلامی را منتقل می کند در بعضی از فرهنگ ها 
این فاصله، نشان دهنده نوعی علاقه است در حالی که گاهی 

می تواند ناشی از منزلت اجتماعی تلقی گردد.
- طرز قرار گرفتن: بسیاری از افراد به روش های مختلفی مانند 
چهره به چهره، پهلو به پهلو یا حتی پشت به پشت دیگران قرار 
می گیرند برای مثال افراد معاشرتی، به طور معمول پهلو به 

پهلو و افراد رقابت جو، چهره به چهره دیگران قرار می گیرند.
- حالت اندامی: بعضی افراد ممکن است روی صندلی، صاف 
بنشینند یا لم بدهند یا هنگام تعامل با دیگران، بایستند. این 

ها عواملی است که باعث انتقال پیام می شود.
- تماس جسمی: دست دادن، دست به شانه کسی زدن، هل 
دادن یا دست کسی را محکم گرفتن، همه می توانند انتقال 
دهنده ی پیام ناشی از صمیمیمت و احساس محبت یا 

برعکس، نفرت و بی تفاوتی باشند.

ب( ویژگی های متغیر و پویا
- بیان چهره ای: لبخند، اخم، ابروی بالا رفته، خمیازه کشیدن 
و پوزخند زدن، همه انتقال دهنده اطلاعات هستند. بیان 
چهره ای به طور معمول به هنگام ارتباط و با توجه به واکنش 
شنونده، تغییر می کند و در فرهنگ های مختلف، می تواند 

معانی مشترکی داشته باشد.
- حرکات و اشارات: یکی از مهم ترین حرکات و اشارات، 
مربوط به دست هاست که هنگام حرف زدن، کمتر به آن 
توجه می شود. بعضی از حرکات و اشارات مانند گره کردن 
مشت، دارای معانی جهانی است در حالی که سایر اشارات 
و حرکات در فرهنگ های مختلف، دارای معانی مختلفی 

می باشند.
- نگاه کردن: یکی از ویژگی های مهم در ارتباطات اجتماعی، 
تماس چشمی است. نگاه کردن می تواند انتقال دهنده 

هیجاناتی مانند محبت یا نفرت، علاقه یا بی تفاوت باشد.

روش های غیرکلامی

توانند  می  غیرکلامی  ارتباط  متغیر  و  ثابت  های  ویژگی 
اطلاعات مهمی را از فرستنده به گیرنده ی پیام منتقل کنند. 
اکنون نگاهی به روش های غیرزبانی انتقال پیام می اندازیم:
- زبان بدن: بهترین روش برای دسترسی به توان مدیریتی، 
فقط گوش دادن به حرف های کارکنان نیست. بلکه مشاهده 

حرکات است که کارکنان هنگام حرف زدن انجام می دهند.
- حالت چهره: به طور معمول از بیان چهره ای، برای انتقال 
هیجان ها استفاده می کنیم. چهره می تواند نگرش و طرز 
تلقی گوینده باشد. محققان معتقدند که بیان چهره ای، بهتر 
از هر عاملی می تواند وضعیتهیجانی ما را توصیف کند به 
عنوان مثال حالت چشمان می تواند شادی، غمگینی و 
یا حیرت ما را بیان کند و با یک لبخند و تبسم می تواند 
صمیمیت، علاقه و محبت را نشان دهد. پایین بودن چهره، 
ابروها و پیشانی چروک شده می تواند ناشی از خشم باشد.

- تماس چشمی: یکی از قوی ترین ارتباطات غیرکلامی، 
تماس چشمی مستقیم است. در سازمان ها به طور معمول 
تماس چشمی مدیران در مقایسه با کارکنان، طولانی تر است. 
نگاه مستقیم گوینده، نشان دهنده صفا، صداقت و احساس 
اعتماد او به شنونده است. نگاه کردن به پایین، حاکی از 
فروتنی و چرخاندن چشمان به بالا، ناشی از خستگی گوینده 

است.
نگاه کردن می تواند انتقال دهنده هیجاناتی مانند محبت یا 

نفرت، علاقه یا بی تفاوت باشد.
- فضای شخصی: فضای شخصی همانند یک حباب است 
که بین شما و دیگران فاصله می اندازد. این فضا، قلمروی 
غیرمشهود است و وقتی آشکار می شود که کسی تلاش کند 
وارد آن شود هر چه مقام شما در سازمان بالاتر باشد، فضای 
بهتر و بیش تری خواهید داشت، از قلمروتان بهتر محافظت 
خواهید کرد و به سادگی می توانید به قلمرو مرئوسین وارد 

شوید.
- زبان آوایی: یافته های محققان نشان می دهد که لحن، 
طنین و کیفیت صدا و سرعت کلمات ادا شده می تواند 
هیجان ها را بدون توجه به محتوای پیام انتقال دهد. لحن 
صدا علاوه بر انتقال پیام می تواند به عنوان مکمل پیام عمل 
نماید به عنوان یک ارتباط گر باید نسبت به تأثیر لحن، طنین 
و کیفیت صدای تان بر تفسیر پیام از سوی شنونده توجه 
کنید- سکوت و زمان: سکوت می تواند تأثیر مثبت و منفی 
بر فرآیند ارتباطات داشته و بر تحکیم یا قطع روابط، اثر گذار 
باشد. سکوت می تواند باعث بروز تنش و اضطراب شده یا 
برعکس به حفظ آرامش گوینده کمک کند. سکوت می تواند 

نشانه علاقه یا بی علاقگی، موافقت یا محافظت باشد.
زمان نیز می تواند نشان دهنده جایگاه و منزلت اجتماعی و 
سازمانی باشد در یک سازمان سالم، مدیر و کارکنانش برای 
برقراری ارتباط و احترام متقابل به یکدیگر، زمان را رعایت 

می کنند.

ارتباط موثر

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

ارتباط غیرکلامی در محیط کار

دکتر علی قوامی

  تحلیل گر بازارسرمایه

در دیدار سفیر هند و 
مدیرعامل راه آهن 

چه گذشت؟
مدیرعامل راه آهن جمهوری اسلامی و سفیر 
راه های توسعه همکاری های  هند در تهران، 
حمل و نقل بین دو کشور به ویژه بخش ریلی 

را مورد بررسی قرار دادند.
به گزارش »دنیای هوادار«، معاون وزیر راه و 
شهرسازی و مدیرعامل راه آهن در دیدار با سفیر 
هند در تهران، اظهار داشت: روابط ایران و هند 
سابقه طولانی دارد و تاکنون مذاکرات دو کشور 
در زمینه توسعه ترانزیت و حمل ونقل ترکیبی 

در منطقه، بسیار رضایت بخش بوده است.
سعید رسولی تصریح کرد: هم اکنون مقدمات 
لازم برای فعال شدن همکاری های دو کشور در 
کریدور بین المللی شرق - غرب دریای خزر و 
شمال - جنوب فراهم شده است و این فرصت 
و مزیت خوبی برای کاهش هزینه های حمل 
و نقل کالا در این مسیرهای ریلی در منطقه 

است.
معاون وزیر راه وشهرسازی با اشاره به ۲ بند 
برنامه ششم توسعه مبنی بر توسعه حمل ونقل 
ریلی در ایران اظهارداشت: رهبر معظم انقلاب 
در بندهای ۲۴ و ۲۵ برنامه ششم توسعه، بر 
مزیت های توسعه حمل ونقل ریلی کشور تاکید 
کرده اند که نشان می دهد که توسعه حمل 

ونقل ریلی در ایران تعطیل بردار نیست.
جانبه همکاری های  توسعه همه  بر  رسولی 
اقتصادی بین ایران و هند تاکید کرد و گفت: 
راه آهن جمهوری اسلامی ایران آمادگی کامل 
دارد با راه آهن هند در زمینه حمل ونقل کالا در 
منطقه و کریدورهای بین المللی همکاری کند.
مدیرعامل راه آهن از برگزاری اجلاس پنج جانبه 
بین ایران، هند، روسیه، اوکراین و جمهوری 
آذربایجان در هفتم مرداد ماه سال جاری خبر 
داد و اضافه کرد: در این اجلاس پنج جانبه، 
راه های توسعه همکاری های پنج کشور یاد 
شده در حوزه های مختلف حمل ونقل مورد 

بررسی قرار خواهد گرفت.
ترابری کشور  عالی  یادآورشد: شورای  رسولی 
مصوب کرده که ۱۸ مرکز و دهکده لجستیکی 
برای حمل ونقل ریلی راه اندازی شود و اگر 
کشوری در این زمینه تمایل به سرمایه گذاری 
این  از  داریم  کامل  آمادگی  ما  باشد،  داشته 

سرمایه گذاری ها حمایت کنیم.
معاون وزیر راه وشهرسازی بیان کرد: با توجه به 
سابقه همکاری های دو کشور و پتانسیل ها و 
ظرفیت های موجود، ایران و هند مصمم هستند 
در زمینه حمل و نقل ریلی و به خصوص راه 
خود  به همکاری های  چابهار   - زاهدان  آهن 
ادامه دهند زیرا توسعه همکاری های دو کشور 
در این بخش تضمین کننده توسعه همه جانبه 

مناسبات ایران و هند است.

تمایل هند برای توسعه همکاری ها در بخش 
حمل و نقل

نیز در  تهران  در  »گدام درمندرا« سفیر هند 
این دیدار یادآورشد: تاکنون »نارندرا مودی« 
نخست وزیر هند چهار بار با رئیس جمهوری 
اسلامی ایران دیدار و گفت و گو کرده است و 
این نشان می دهد که رهبران دو کشور برای 
توسعه مناسبات همه جانبه بین ایران و هند 

بسیار مصمم هستند.

راه و مسکن
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فرهنگی

شتی درمانی البرز دانشگاه علوم پزشكی و خدمات بهدا
مرکزپزشكی، آموزشی ودرمانی شهید رجایی

جهان سینما

»آمیتا باچان« بازیگر سرشناس هندی که چندی 
پیش از ابتلای خود و خانواده اش به کرونا خبر داده 

بود، در پیامی توییتری از دوستدارانش تشکر کرد.

اکران فیلم سینمایی »ساخت ایتالیا« با بازی »لیام 
در  کرونا  بیماری  دوباره  دلیل شیوع  به  نیسون« 

کشورهای مختلف جهان به تعویق افتاد.

»آمبر هرد« به تازگی مدعی شد همسر سابقش جانی 
دپ، در طول زندگی مشترک بارها او را تهدید به 

مرگ کرده است!

»دنزل واشینگتن« و »جولیا رابرتز« در درامی با عنوان 
دوربین  جلوی  هم  با  بگذار«  سر  پشت  را  »دنیا 

می روند.

جشنواره  بیستمین  در  »مگرالن«  کوتاه  فیلم 
بین المللی »گیملی« در کانادا به نمایش در می آید.

فیلم سینمایی »گیسوم« در انتظار دریافت پروانه 
نمایش قرار دارد.

»بهرنگ دزفولی زاده«: یکی از مشکلات اکران آنلاین 
در  حضور  فرصت  رفتن  دست  از  در  را  فیلم ها 

جشنواره های خارجی است.

ایران  اشتباه سینمای  »فرزاد موتمن«: مهم ترین 
تاسیس خانه سینما بود.

بشنویم | ببینیم | بخوانیم

»چارلی چاپلین« بیشتر مسئولیت های ساخت فیلم از جمله »موسیقی« را خودش 
بر عهده می گرفت و همین مسئله عاملی در ساخت آثاری یک پارچه با ترکیبی کامل 
است. آلبوم موسیقی متن فیلم »روشنایی های شهر« اثری ماندگار از کارگردان، بازیگر 
و آهنگساز جاودان تاریخ سینما، »چارلی چاپلین« است. روشنایی های شهر یکی از 
تحسین شده ترین آثار سینمایی تاریخ است. چارلی چاپلین در این فیلم علاوه بر 
کارگردانی و بازیگری، مسئولیت ساخت موسیقی متن را نیز بر عهده داشت. او در 
این فیلم که مضامینی عمیقا انسانی و احساسی دارد، در مقابل »ویرجینیا چریل« 
قرار گرفت. داستان فیلم در مورد مرد بی خانمانی با بازی چاپلین و دختری نابینا با 
بازی چریل است که مجموعه اتفاقاتی زندگی این دو را به هم گره می زند. فیلم برآمده 
از شرایط روابط انسانی طبقه کارگر در دوران رکود بزرگ و پس از آن است. نقش 
موسیقی در دوران سینمای صامت بسیار بیشتر از آن چیزی است که در فیلم های 
کنونی وجود دارد. چارلی چاپلین در موسیقی بی کلام این فیلم که در آن با »کارل 
دیویس« که موسیقی متن مستند »جهان در جنگ« The World at War او مشهور 
است، همکاری کرده است. موسیقی این فیلم که ترکیبی از جاز و موسیقی کلاسیک 
است، کاملا در خدمت روایت فیلم است و موسیقی بی کلام وظیفه روایت داستان 

عمیق فیلم را دارد.

1966 / »City Lights | روشنایی های شهر«
:: چارلی چاپلین ::

»شب های روشن« فیلمی است به کارگردانیِ فرزاد مؤتمن که فیلمنامه آن را »سعید 
عقیقی« نوشته است. فیلم نامه این اثر برداشتی آزاد از داستانِ »شب های روشن« اثرِ 
»فئودور داستایوفسکی« است. مهدی احمدی و هانیه توسلی در این فیلم به ایفای نقش 
پرداخته اند. در خلاصه داستان این فیلم آمده:» شب های روشن داستانِ زندگیِ دو انسانِ 
تنهاست. مرد، استادِ دانشگاه، سرخورده اجتماعی و مأیوسِ فلسفی ست و انزوای خود را 
با تدریسِ ادبیات، مطالعه کتاب و پرسه زدن در خیابان ها می گذراند. شبی متوجهِ دختری 
ساک به دست می شود و به او کمک می کند تا از شر مزاحمتِ یک راننده ماشین رهایی 
یابد...« کار مهمی که فرزاد موتمن در مقام فیلمساز در این اثر موفق به انجام آن شده، 
روایت داستانِ عاشقانه معروف داستایوفسکی با لحنی سرداست. ریتمِ آرام شب های 
روشن و بازی های سرد و بی احساس، باتوجه به این که با فیلمی عاشقانه سروکار داریم، 
خبر از جسارتِ بالای سازنده اش می دهد. با این  همه شب های روشن بیش تر از هر فیلمِ 
دیگری در این سال ها، مشحون از حس و حالی عاشقانه است. در ادامه بخش کوچکی از 
قصه داستایوفسکی را می خوانیم:»چرا آنچه را که در قلب خود داریم، دقیقا بر زبان نمی 
آوریم، اگر واقعا منظورمان همان است؟ با این وجود، همه سعی دارند نفرت انگیزتر از 
آنچه هستند، به نظر آیند. گویی هراس دارند اگر خود را به راحتی به نمایش گذارند، این 

عمل توهینی به احساسات آن ها تلقی گردد.«

2002 / »White Nights | شب های روشن«
:: فرزاد موتمن ::

»گونتر ویلهلم گراس«، زاده ۱۶ اکتبر ۱۹۲۷ - درگذشته ۱۳ آوریل ۲۰۱۵، نویسنده، 
مجسمه ساز و نقاش آلمانی بود. او عضو برجسته گروه ۴۷ و از نویسندگان 
بزرگ و معروف آلمان بود.گونتر گراس، بازتاب صدای نسلی از آلمان ها بود 
که در زمان سلطه نازیسم بزرگ شده بودند. او خود را روایت گر تاریخ از نگاه 
پایین دستی ها می دانست. وی با رویکردی معترضانه و هشداردهنده همواره 
در تمام رویدادهای مهم سیاسی و ادبی آلمان حضور موثر داشت. رمان »سال 
های سگ« در سه بخش روایت می شود. یک صاحب معدن به اسم هر 
براکسل، داستان »شیفت های صبحگاهی« و حکایت سال های آغازین دو 
شخصیت را روایت می کند: یک دورگه یهودی به اسم ادوارد امسل، و دوست 
و برادرش، والترن ماترن. در رمان سال های سگ با سگی به اسم سنتا آشنا می 
شویم که هاراس را به دنیا می آورد و از هاراس، سگ مورد علاقه رهبر کشور، 
پرینز به وجود می آید. هری لیبانو، روایتگر بخش دوم، »نامه های عاشقانه« 
است که به دخترعمویش، تولا ارسال شده اند. او از مناظر زیبای شهر دانزیگ، 
مخاطبین را به سال های قبل جنگ و فراتر از آن می برد. امسل که تولیدکننده 
بااستعداد و نابغه مترسک هایی به شکل انسان است، شروع به تولید سربازان 

نازی مکانیکی و شبیه به انسان می کند...

1963 / » Dog Year s| سال های سگ«
:: گونتر گراس | ترجمه: حسن نقره چی ::

کتابفیلم موسیقی

عضو هیئت علمی پژوهشکده حفاظت و مرمت آثار تاریخی 
- فرهنگی عملیات میدانی با اشاره به پایان نخستین مرحله 
پروژه ساماندهی کالبدی و اطلاعاتی پارچه های سوخته 
به دست آمده از حفاری های محوطه میراث جهانی تخت 
جمشید، هدف از این پروژه را تفکیک و هویت بخشی به 
قطعات مختلف و آماده سازی آن ها برای مطالعات بیشتر و 

انجام اقدامات حفاظتی بعدی عنوان کرد.
شهرزاد امین شیرازی با اشاره به جزئیات این پروژه و طرح 
در دست اقدام، گفت: آثار مد نظر این پروژه قطعات کوچکی 
و متنوعی از پارچه های ذغال شده اند که به نظر می رسد از 

کاوش های اولیه تخت جمشیدبه دست آمده باشند.
وی خاطرنشان کرد: این قطعات کربونیزه شده، سال های 
متمادی به صورت یک مجموعه و در جعبه ای در مخزن 

موزه تخت جمشید نگهداری می شدند.
امین شیرازی تصریح کرد: اولین بار در سال ۱۳۹۵ توجه 
ما به این موضوع جلب شد، که به غیر از نمونه پارچه 
ذغالی شده ای که در موزه تخت جمشید در معرض نمایش 
گذاشته شده ، مقادیر بیشتری از بقایای پارچه ای و کربونیزه 
شده نیز در جعبه ای به صورت یک جا در مخزن موزه 

نگهداری می شود.

بررسی شناخت ماهیت بقایای ذغالی پارچه های 
باستان شناسی

او افزود: از همان زمان بررسی های اولیه برای شناخت 
ماهیت بقایای ذغالی پارچه های باستان شناسی و تاریخچه 
این مجموعه به خصوص آغاز گشت تا در سال ۱۳۹۸، پروژه 
حاضر به صورت مشترک برای اجرا بین پژوهشکده حفاظت 
و مرمت آثار تاریخی - فرهنگی و پایگاه میراث جهانی پارسه 

تعریف شد.
براساس اعلام روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی، 

گردشگری و صنایع دستی، شیرازی هدف پروژه حاضر را 
تفکیک و هویت بخشی به قطعات مختلف و آماده سازی 
آن ها برای مطالعات بیشتر و انجام اقدامات حفاظتی بعدی 
دانست و گفت: از آن جا که این پارچه ها همگی تحت 
عنوان کلی پرده سوخته تخت جمشید و با یک شماره کلی 
در طبقه بندی آثار مطالعاتی ثبت شده اند، در بازدید اولیه 
دیدن قطعاتی متفاوت از یکدیگر در این مجموعه توجه ما 

را جلب کرد.

شناسایی انواع مختلف پارچه ها و طبقه بندی آن ها

عضو هیئت علمی پژوهشکده حفاظت و مرمت آثار تاریخی 
- فرهنگی خاطرنشان ساخت: بعد از بررسی های اولیه لایه 
سطحی این مجموعه متوجه شدیم که بقایای نگهداری شده 
در این جعبه، تنوعی از پارچه های مختلف را در بر می 
گیرند که ضروری است پیش از هر اقدامی به شناسایی 

انواع مختلف پارچه ها و طبقه بندی آن ها پرداخته شود.
مجری طرح با اشاره به این نکته که در این مرحله که  ۱۰ 
روز به طول انجامید گروه موفق به تفکیک ۲۱۹ قطعه از 
لایه اول و سطحی مجموعه شد تصریح کرد: این قطعات 
تماماً مستند سازی، بررسی  و شماره گذاری شده اند و در 
جعبه های استانداردی که برای نگهداری آن ها تهیه شده، 

به تفکیک قرار گرفته اند.
به دلیل حساسیت کار جدا سازی و خروج قطعات از جعبه 
اولیه، کار با صرف زمان و حوصله بیشتری انجام شد و تعداد 
قطعات ساماندهی شده در این مرحله به نظر می رسد تنها 

یک سوم از مجموع تکه پارچه ها باشند.
وی افزود: پارچه ها به دلیل ماهیت و منشاء آلی، از جمله 
آسیب پذیرترین آثار به شمار رفته و به همین دلیل در میان 
یافته های به دست آمده از کاوش های باستان شناسی به 
نسبت سایر اشیاء بسیار کمیاب تر و محدود ترند و دامنه 

اطلاعاتی که با استفاده از بررسی و مطالعه آن ها می توان 
به دست آورد بسیار گسترده و وسیع است.

به گفته مجری این طرح، در حال حاضر بررسی اطلاعات به 
دست آمده از این مرحله جهت پردازش و نتیجه گیری در 
حال انجام است و در آینده نزدیک به صورت نشست های 

ویژه و مقالات علمی منتشر خواهد شد.
این عملیات به مدت ۱۰ روز توسط تیم اعزامی از پژوهشکده 
امین  - فرهنگی »شهرزاد  تاریخی  آثار  حفاظت و مرمت 
شیرازی، سحر برهان، زینب محتشم و حسین بیگی« و 
همکاران پایگاه پارسه »حمید فدایی، انیسه شیری، محمد 

رضا علیخواه« به صورت مشترک انجام گرفت.

میراث فرهنگی

هویت بخشی به پارچه های سوخته تخت جمشید آغاز شد
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ورزشی

تاخیر دوباره انتخابات فدراسیون ورزش دانشگاهی؛

مواظب هندوانه های زیر بغل باشید!

انتخابات فدراسیون ملی دانشگاهی که قرار بود سه شنبه 
۳۱ تیرماه برگزار شود بار دیگر به تاخیر افتاد. پس از پایان 
دوره چهار ساله ریاست دکتر دهخدا و با توجه به عدم 
تمایل وی به حضور مجدد در عرصه انتخابات ابتدا قرار بود 
تکلیف ریاست فدراسیون ملی ورزش دانشگاهی ۱۹ اسفند 
۹۸ روشن شود اما از آنجایی که مقدمات انتخابات فراهم 
نبود در نتیجه »محمدحسین علیزاه« به عنوان سرپرست 
موقت منصوب شد تا مقدمات انتخابات فراهم شود. با 
توجه به عدم حضور سرپرست در انتخابات انتظار می 
رفت پروسه رییس فدراسیون مذکور در اسرع وقت برگزار 
شود اما نهایتا کار به جایی رسید که قرار شد انتخابات ۳۱ 
تیر ماه برگزار شود؛ گویا این بار ستاد مبارزه با کرونا مانع 
از برگزاری انتخابات شد. البته این ظاهر قضیه است زیرا 
وزارت ورزش همین چند روز قبل، انتخابات فدراسیون دو 
و میدانی را برگزار کرد و هیچکس ایرادی برآن وارد نساخت 
اما اکنون بنا به دلایلی، گویا شرایط ایجاب می کرد تا 

انتخابات به تاخیر افتد.

رقابت بین وزارت علوم و وزارت ورزش؟

عده ای بر این اعتقادند تعویق انتخابات فدراسیون ورزش 
دانشگاهی ارتباط چندانی با وضعیت کرونا ندارد زیرا اگر 
واقعا هدف برگزاری انتخابات بود می توانستند با رعایت 
پروتکل های بهداشتی دستور برگزاری انتخابات را صادر 
کنند اما پاره ای کشمکش های احتمالی بین وزارت علوم 
و وزارت ورزش بر سر کسب کرسی ریاست فدراسیون 
یادشده و تلاش هر یک از وزارتخانه های مذکور جهت 
موفقیت مهره مورد نظر در انتخابات این تاخیر را رقم زده 
است. صرفنظر از صحت و سقم این مدعا باید به خاطر 
داشته باشیم اگر مجادله ای در کار باشد اولویت با وزارت 
علوم است تا یک نفر از جامعه دانشگاهی مسئولیت 

ورزش این وزارتخانه را بر عهده بگیرد. این امر به مفهوم 
رد و طرد سایر کاندیداها و یا کم رنگ کردن نقش اعضای 
مجمع نیست چرا که در نهایت رئیس آینده فدراسیون را 
آنان برمی گزینند. با این وصف، خوب است رای دهنده ها 
و مسئولان، برای انتخاب افراد دلایل کارشناسی و محکم 
داشته باشند تا اینکه به توصیه و تقاضا عمل کنند. ذکر 
این واقعیت به واسطه آن است که نامزدهای محترم 
مورد سنجش واقعی قرار گیرند و در نهایت فردی برای 
ریاست فدراسیون ها برگزیده شود که بیشترین فاکتورها 
را برای احراز آن مسئولیت داشته باشد. اینکه برخی از 
نامزدها بخواهند با یک دست چند هندوانه برداشته و 
هر کجا بساط انتخابات و مدیریت پهن بود بی درنگ 
خود را به آنجا برسانند امر پسندیده ای نیست.آنان باید 
تکلیف خودشان را با خودشان و ورزش روشن کنند. به 
عنوان مثال فردی که در حال حاضر مسئولیت تربیت 
بدنی فلان دانشگاه را برعهده دارد، رئیس سازمان لیگ 
بهمان فدراسیون است، خود را برای نامزدی فدراسیون 
دیگر هم آماده کرده و احتمالا مسئولیت های دیگری هم 
دارد باید یک مسیر و یک طریق را برگزیند! عرصه ورزش 
بازارمکاره نیست که هرکس بخواهد متاعی از آن برگیرد 
و پی کار خود برود. در مملکت هم قحط الرجال نداریم 
که بخواهیم چند کار را به یک نفر بسپاریم و دیگران را از 
یک مسئولیت محروم کنیم. از قدیم گفته اند کار ورزش 
کار عشق است و باید کسانی در این حضور عرصه حضور 
داشته باشند که عاشق پیشه خود هستند. اگر غیر از این 
باشد و افراد بدون توجه به نوع و چگونگی مسئولیت 
صرفا برای کسب کرسی ریاست پاشنه در فلان فدراسیون 
و بهمان سازمان را از جا در بیاورند، در نهایت اگر پیروز 
میدان هم شدند کار خارق العاده ای صورت نخواهند داد. 
روی سخن تنها با نامزدهای فدراسیون ورزش دانشگاهی 
نیست حرف ما با تمام کسانی است که با چنین تفکر و 
ایده ای وارد عرصه خدمت می شوند. مسیری که چنین 
برگزیده شود و به پشتوانه فلان مسئول تحمیل شود 
عاقبت خوشی به همراه نخواهد داشت. این مختصر را 
گفتیم تا دوستان بدانند شاید امروز راه رسیدن به مناصب 
متعدد به واسطه ارتباطات میسر شود اما ممکن است 
فردا از چند هنوانه ای که زیر بغل گرفته اند حتی یکی نیز 

بر جای نمانده باشد.

بانوانذره بین

توپ و تور

»هانیه لک«:

به توجه بیشتری نیاز داریم

داور بین المللی والیبال ایران یک سال دیرتر بازنشسته می شود

به پرداخت ۱۱7 میلیون تومان به »علی شفیعی«؛

شهرداری ارومیه محکوم شد

عضو تیم ملی هندبال زنان گفت: هندبال زنان نیاز به توجه 
بیشتری دارد و باید در مسابقه های بین المللی بیشتری شرکت 

کنیم.
به گزارش »دنیای هوادار«، »هانیه لک« -عضو تیم ملی هندبال 
زنان- روز گذشته در گفت و گویی اظهار داشت: لیگ برتر 
هندبال زنان در این فصل نسبت به سال های قبل پویاتر بود، 
زیرا ملی پوشان و بازیکنان با تجربه در تیم ها پخش شدند و 
رقابت بیشتر شده بود. همچنین تیم های جوان تر مانند کیش 
برای نخستین مرتبه به لیگ برتر آمدند و همه آنان حرفی 
برای گفتن داشتند و در برابر مدعیان خوب ظاهر شدند. به 
همین دلیل یک سری از بازی ها غیرقابل پیش بینی و سطح 
آن خیلی نزدیک بهم بود و نتیجه بازی مشخص نبود. همین 

امر جذابیت لیگ را بیشتر کرد.
وی افزود: در این فصل برای تیم اشتادسازه مشهد بازی می کردم 
و به قهرمانی رسیدیم. قرار بود به جام باشگاه های آسیا اعزام 
شویم. متاسفانه به دلیل شیوع ویروس کرونا یا دلایل دیگر که 
نمی دانیم، باشگاه تصمیم گرفت تا به این رقابت ها نرویم. این 
مسابقات آبان ماه در قزاقستان برگزار می شود و هنوز لغو نشده 
است و نبود نماینده ای از ایران اتفاق خوبی نیست. بخشی از 

هدف تیم قهرمانی بود تا به باشگاه های آسیا برسیم. قرار بود 
۲ هفته بعد از تعطیلی لیگ تمرینات را آغاز کنیم اما به یکباره 

باشگاه انصراف داد.
این ملی پوش هندبال همچنین با اشاره به جوانگرایی در تیم 
ملی یادآور شد: بازیکنان باتجربه تیم ملی در رده سنی ۳۰ یا ۳۱ 
سال در اوج تجربه و بازی قرار دارند. اینکه فدراسیون بخواهد 
همه ما از تیم ملی کنار برویم و بازیکنان جوان بیایند، اشتباه 
است. بهتر است جوانان به تیم ملی تزریق شوند تا در کنار 
باتجربه ها بازی کنند.  همه ملی پوشان هندبال در این سال ها 
زحمات زیادی کشیدند و دلیلی ندارد در اوج کنار گذاشته شوند.
وی اضافه کرد: تیم ملی زنان نیاز به توجه بیشتر دارد و اگر 
این اتفاق رخ دهد به طور قطع نتایج بهتری خواهیم گرفت. 
بازیکنان ما نیاز به دیدارهای بین المللی دارند تا با تجربه تر 

شوند.
تیم  در  تکرار می کنم جوانگرایی  باز هم  کرد:  عنوان  لک 
ملی با کنار گذاشتن بازیکنان با تجربه صورت نمی گیرد. 
بازیکن جوان باید تجربه بازی کردن کنار بازیکنان با تجربه 
را  بازیگردانی  بتواند قدرت مدیریت و  تا  بیاورد  را بدست 

آموزش ببیند.

فدراسیون بین المللی والیبال، زمان بازنشستگی داور بین المللی 
ایران را یک سال به تعویق انداخت.

از  بسیاری  در  قضاوت  تجربه  که  شاهمیری«  »فرهاد 
تورنمنت های معتبر والیبال جهان را در کارنامه دارد، قرار بود 
تابستان امسال در المپیک توکیو داوری کند و سپس بازنشسته 
شود. اما با تعویق یک ساله المپیک، فرصت این وداع باشکوه 

نیز از دست رفت.
فدراسیون بین المللی والیبال به همین دلیل، مجوز قضاوت 

شاهمیری را یک سال تمدید کرد تا او بتواند در تابستان 
آینده در سومین المپیک زندگی خود حضور داشته باشند. 
شاهمیری در بازی های المپیک ۲۰۰۸ پکن و ۲۰۱۶ ریو نیز 

سوت زده بود.
این داور باسابقه و باتجربه والیبال ایران، قضاوت در چندین 
دوره لیگ جهانی و لیگ ملت ها، قهرمانی جهان، جام جهانی و 
دیگر تورنمنت های معتبر قاره ای و جهانی والیبال را در کارنامه 

دارد.

کمیته انضباطی فدراسیون والیبال، باشگاه شهرداری ارومیه را به 
پرداخت ۱۱۷ میلیون تومان به مدافع میانی تیم ملی محکوم کرد.
علی شفیعی در لیگ ناتمام فصل ۹۸ برای تیم شهرداری ارومیه 
بازی می کرد. این بازیکن به دلیل دریافت نکردن بخشی از 
قرارداد خود از این باشگاه، به کمیته انضباطی فدراسیون والیبال 

شکایت کرد.
کمیته انضباطی ابتدا به ۲ طرف یک هفته مهلت داد تا به 
توافق برسند اما به دلیل حل نشدن مشکل، حکم این کمیته 
صادر شد. به این ترتیب باشگاه شهرداری ارومیه به پرداخت 
۱۱۷ میلیون تومان به شفیعی محکوم شده است. این حکم 

دیروز صادر شده بود اما سایت فدراسیون والیبال، روز گذشته 
آن را منتشر کرد.

باشگاه ها  والیبال،  فدراسیون  مسئولان  اعلام  اساس  بر 
برای شرکت در قرعه کشی فصل جدید لیگ برتر باید مدارک 
ارایه کنند و هیچ  را  تسویه حساب بدهی های گذشته خود 

شکایت مالی نداشته باشند.
قرارداد شفیعی با شهرداری ارومیه در فصل گذشته با مبلغ 
۹۰۰ میلیون تومان ثبت شده بود. به دلیل نیمه تمام ماندن 
مسابقات، فدراسیون والیبال باشگاه ها را موظف به پرداخت ۷۰ 

درصد مبلغ قراردادها کرده بود.

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار

اینکه برخی از نامزدها بخواهند با یک دست چند هندوانه برداشته و هر کجا بساط 
انتخابات و مدیریت پهن بود بی درنگ خود را به آنجا برسانند امر پسندیده ای نیست.
آنان باید تکلیف خودشان را با خودشان و ورزش روشن کنند. به عنوان مثال فردی 
که در حال حاضر مسئولیت تربیت بدنی فلان دانشگاه را برعهده دارد، رئیس سازمان 
لیگ بهمان فدراسیون است، خود را برای نامزدی فدراسیون دیگر هم آماده کرده و 

احتمالا مسئولیت های دیگری هم دارد باید یک مسیر و یک طریق را برگزیند! 
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